

Vol. 30, Issue 2, March 2003

Band 30, Heft 2, März 2003

Original Articles

- 57 **Participation of Human Blood Platelets in Antimicrobial Host Defense**
Klinger, M.H.F.; Ulbricht, T. (Lübeck)
- 66 **Prevalence of the H36D and C282Y Mutations in the HFE Gene in 3,015 Blood Donors from Southwestern Germany**
König, D.; Mattler, S.; Eichler, H.; Klüter, H.; Bugert, P. (Mannheim)
- 72 **Pharmacokinetics of Hydroxyethyl Starch (70/0.5) following Repeated Infusions**
Lehmann, G. (Jena); Asskali, F.; Förster, H. (Frankfurt/M.)

Quality Management

- 78 **Quality Management Regarding the Use of Blood Products with Special Respect to the Self-Inspection Program – a Report from a University Hospital**
Von Heymann, C.; Pruß, A.; Kastrup, M.; Marz, S.; Braun, J.; Kieseewetter, H.; Kox, W.J.; Spies, C. (Berlin)

Clinical Information

- 87 **Expert Report on Legal Questions of Responsibility Dissociation Related to Transfusion, Medicinal Products and Physicians in Connection with the Production of Plasma for Fractionation**
Hasskarl, H. (Ludwigshafen)

98 Industrial Forum

99 Meetings and Conferences

56 Imprint

111 Guidelines for Authors

Prospects for contents of the next issues are given on page 104.

Originalarbeiten

- 57 **Die Beteiligung humaner Blutplättchen an der antimikrobiellen Abwehr**
Klinger, M.H.F.; Ulbricht, T. (Lübeck)
- 66 **Prävalenz der H36D- und C282-Mutationen im HFE-Gen bei 3015 Blutspendern in Südwestdeutschland**
König, D.; Mattler, S.; Eichler, H.; Klüter, H.; Bugert, P. (Mannheim)
- 72 **Pharmakokinetik von Hydroxyethylstärke (70/0,5) nach Mehrfachinfusion**
Lehmann, G. (Jena); Asskali, F.; Förster, H. (Frankfurt/M.)

Qualitätsmanagement

- 78 **Qualitätsmanagement in Hinblick auf den Gebrauch von Blutprodukten unter besonderer Berücksichtigung des Selbstinspektionsprogramms – ein Bericht aus einem Universitätsklinikum**
Von Heymann, C.; Pruß, A.; Kastrup, M.; Marz, S.; Braun, J.; Kieseewetter, H.; Kox, W.J.; Spies, C. (Berlin)

Klinische Information

- 87 **Gutachten über transfusionsrechtliche, arzneimittelrechtliche und arztrechtliche Verantwortungsabgrenzungsfragen im Zusammenhang mit der Gewinnung von Plasma zur Fraktionierung**
Hasskarl, H. (Ludwigshafen)

98 Industrieforum

99 Tagungen und Kongresse

56 Impressum

110 Hinweise für Autoren

Einen Ausblick auf den Inhalt der kommenden Hefte finden Sie auf Seite 104.